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elle reportage

Tekst GRETE SIMKUTÉ

Een week voor we elkaar spreken, geeft Theresa Lachner een 
workshop in Antwerpen, getiteld ‘Let’s talk about porn, 
baby!’ (Facebook-attendees: 198). In een huiskamersetting 
(flakkerende kaarsjes, gedimde lampen) op de bovenste 

verdieping van een flatgebouw zijn een vijftiental twintigers en 
dertigers bijeengekomen wiens nieuwsgierigheid het won van de 
schaamte. Waaronder - oh, de verrassing - vrijwel evenveel mannen 
als vrouwen. Zenuwachtig geschuifel, keelgeschraap en panische 
pogingen om géén oogcontact te maken met de medemens moeten 
doen lijken alsof we hier ont-zet-tend op ons gemak zijn. Het is aan 
Theresa en een bevriende seksuologe om ons eraan te herinneren 
dat we ons hier niet bevinden om van het imposante uitzicht te 
genieten, maar om over iets te praten wat alomtegenwoordig is: 
porno. Met volslagen vreemden, nota bene. En toch: praten doen 
we volop de komende vier uur. Na een wonderlijk snelle ontdooi-
ing (er kwam wat strategische prosecco aan te pas, dank organisa-
tie) regent het intieme biechten (denk: mannen die óók orgasmes 
faken), blijkt maar weer hoe anders seks wordt beleefd door man-
nen en vrouwen (dat een slippertje voor hem niets betekent, maar 
voor jou de wereld: een mannenbrein denkt in segmenten en kan 
dingen dus beter scheiden) en wordt er licht geworpen op gedeel-
de onzekerheden (van “Waar kom ik klaar? Op haar borsten?” tot 

“Mijn borsten lijken niet op die van die pornoactrice; ben ik wel sex 
material?”). Langzaam maar zeker wordt ook duidelijk: porno as we 
know it staat centraler dan we dachten in onze beleving van seks. En 
dat is problematisch, vindt Lachner. 
Een avond als deze is de verpersoonlijking van haar blog 
LVSTPRINZIP, vertelt de Berlijnse me later. Iedere maand vin-
den 65 000 Duitstaligen hun weg naar het online platform, waar 
Lachner en wisselende gastauteurs hun seksuele hersenspinsels 
spuien. Verwacht er niet de zoveelste ‘hoe geef ik hem de blow-
job van zijn leven?’-gids te vinden, maar wel een onderzoek naar 
geografische polygamie bijvoorbeeld, een verslag van een negen 
dagen durende tantracursus in een klooster, een recensie van de 
Spot Wireless Duo Egg (blijkbaar erg goed) of een komisch relaas 
over het shoppen voor een beha wanneer je ene borst beduidend 
groter is dan de andere. Zonder angst, vaak en open over seks spre-
ken: dat is een deugd én een nood, vindt Lachner. Porno en een 
alternatief daarvoor, feministische porno, is hét onderwerp dat het 
het best doet op haar blog. Dat neemt ze nu nog meer onder de loep 
in haar nieuwe boek ‘Come with Style - The Guide to Sustainable 
Porn’. “Bedoeld voor mensen die hun esthetische en ethische waar-
den niet uit het raam willen gooien wanneer ze naar porno kijken”, 
zegt Lachner erbij. 

“Hallo, mijn naam is Theresa en ik schrijf  over seks.” Na de food-, beauty-, lifestyle- en fashionblogger is 
er een nieuwe, boude bewoner in blogland: de seksblogger. Theresa Lachner (30) runt de grootste seksblog 

van Duitsland: LVSTPRINZIP, een vrijplaats voor seksuele gedachten. Haar voornaamste punt van 
belangstelling, als feministe? “Alternatieve, mensvriendelijke porno waar je een goed gevoel van krijgt.”

DE BETERE PORNO
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Voordat je ruim een jaar geleden met je blog startte, schreef je 
al zes jaar over seks voor Duitse glossy vrouwenbladen. Kon je 
daarin toch je ei niet helemaal kwijt? 
“In tijdschriften gaat het vaak over zelfverbetering: ‘Hoe kun je er 
beter uitzien in bed?’ of ‘De beste tien tips om hem helemaal wild 
te maken’. Ik miste een ander perspectief, een persoonlijk geluid. 
Ik lees liever hoe iemand iets heeft ervaren. Instructies hebben 
doorgaans weinig zin, omdat iedereen andere voorkeuren heeft. 
Seks is niet een one size fits all gegeven: ‘oh, als ik dit knopje indruk, 
gebeurt er dit’, gaat niet op. Mensen zijn te verschillend en hoe meer 
feedback of standpunten je hoort, hoe diverser je beleving ervan 
wordt. Tijdschriften opereren ook binnen een bepaald economisch 
kader, ik hoef me nu niet bezig te houden met de mogelijkheid dat 
ik adverteerders voor de kop stoot. Geloof me, soms is een woord 
als ‘piemel’ al te veel. De vrijheid die ik nu heb, geeft me de kans 
om seks volledig te onderzoeken in al zijn facetten, ook de donkere, 
minder begaanbare kanten ervan. Ik zeg altijd maar: ik wil niet óver 
seks spreken, maar mét seks.” 

We leven in een maatschappij die doordrenkt is van seks. 
Waarom rust er dan toch nog zo’n taboe op, denk je? 
“Seks is essentieel en identiteitscheppend, daarom is het zo 
intiem. Schaamte komt er zeker bij kijken, in je naaktheid ben je 
immers kwetsbaar. De meest gestelde vraag, ook van lezers: ben 
ik normaal? Iedereen twijfelt daar op de een of andere manier aan. 
Daardoor wordt het moeilijk om over seks te praten, al helemaal 
over je eigen ideeën of wensen. De boodschap achter iedere post die 
ik plaats, is dat seks net zo normaal is als eten. Het is fundamenteel, 
zonder seks waren we hier niet. Het is dan ook vreemd dat er zo 
veel foodblogs zijn, maar zo weinig seksblogs. Héél moeilijk om de 
grootste seksblog van Duitsland te worden was het dan ook niet,  
er is niet veel concurrentie. (lacht) Volgens mij bestaat er in seks 
niet zoiets als ‘vies’ of ‘gênant’, dat maken wij ervan door er op die 
manier over te praten. Daarom denk ik dat de vrije ruimte op mijn 
blog zo goed werkt. Ik probeer om op een kalme en oprechte manier 
te schrijven en doe dat ook onder mijn eigen naam en gezicht. Die 
transparantie wordt gerespecteerd: ik heb heel weinig last van trol-
ling, vreemd genoeg. Dat was voor mij wel echt een voorwaarde: 
ik propageer openheid en wil 
dat ook van de lezers, dus dan 
moet ik wel 100% mezelf zijn.” 

Wel bijzonder: je blog wordt 
evenveel gelezen door man-
nen als vrouwen. 
“Ik laat ook mannelijke gastau-
teurs publiceren, omdat ik 
zoveel mogelijk verschillende 
perspectieven wil tonen. Wij 
vrouwen denken vaak dat mannen gevoelloze horken zijn die 
vrouwen hun grot inslepen om op hun borsten klaar te komen. 
Maar er is zoveel nuance. Ik kom ze echt wel tegen, mannen die 
onzeker zijn, die zich bekommeren, die het wél iets uitmaakt. Er 
zijn geweldige gastschrijvers, die erg openhartig zijn. Ik herinner 
me er één in het bijzonder, een jongen in zijn twenties. Hij had een 
vriendin, maar vond het fijn om langs achteren gepenetreerd te 
worden met een strap-on. Ik was de eerste persoon aan wie hij het 
vertelde, hij was doodsbang en in paniek. Zijn artikel was uiteinde-

lijk heel cool en ging over zijn vermeende identiteitscrisis: was hij 
nu gay of niet? Er kwamen waanzinnig veel reacties op van andere 
mannen, het werd gedeeld, hij kreeg veel herkenning. Het is een 
taboe, maar ook perfect te verklaren: de prostaat is de g-spot van 
de man, een erogene zone. Dat zoiets anatomisch een probleem 
zou zijn, ligt puur in het hoofd: de machtsverhouding verschuift 
wanneer een man gepenetreerd wordt. Het zou iets voor homo’s 
of voor vrouwen zijn.” 

Een ander taboe: porno. Tijdens de workshop werden een hoop 
‘bedproblemen’ besproken, zogezegd door het porno-kijken 
veroorzaakt. 
“Er heerst nog altijd het idee dat porno vooral bekeken wordt door 
stoute puberjongetjes. Maar vorig jaar werden er 87,8 miljard films 
gestreamd op PornHub, dat zijn er zo’n twaalf per aardbewoner. 
Bijna de helft van de wereldbevolking heeft geen toegang tot het 
internet: go figure. Die schoolgangers hebben niet eens zoveel tijd, 
die hebben ook nog huiswerk te maken. (lacht) We moeten eindelijk 
eens erkennen dat iedereen met een internetverbinding en een of 
meer seksuele organen in aanraking komt met porno. Tijdens de 
workshop vroeg een jongen of iemand al in problemen was geraakt 
door het kijken van porno. Alle andere mannen zeiden daar ‘ja’ op. 
Mannen die veel porno kijken, en dat zijn er veel, merken dat het 
met je hersenen knoeit. Sommigen willen geen seks meer in het 
echt, omdat het onmogelijk kan tippen aan de beelden die ze gezien 
hebben. Dat is verdrietig, nee? Dat ze maar door zo weinig nog 
opgewonden kunnen raken? Anderen bereiken alleen een orgasme 
door masturbatie. Ze zijn zo gewend aan hun eigen strakke grip dat 
ze ongevoelig zijn geworden voor echte intimiteit. In een vrouw 
voelt het toch anders.”

Je schrijft: ‘great porn can change the world’. Werkelijk?
“We krijgen heel veel informatie uit porno en romantische films. 
Seks is een culturele constructie. Voordat ik zelf seks had, wist ik al 
dankzij ‘Sex and The City’ hoe het eruitzag. Dat beïnvloedde mijn 
verbeelding en verwachtingen. Hoe oriënteren wij onszelf in bed? 
In Hollywood-films, neem nu ‘Titanic’, zien we de grote emotio-
nele storm: twee mensen kussen, raken elkaar wat aan en plotse-

ling heeft iedereen een orgasme 
gehad. In klassieke porno zie je 
dan weer alleen het midden-
gedeelte, met een pijpbeurt, 
cum shot, vaginale en anale 
close-ups. Maar ho, wacht: 
wat gebeurde er dan voor en 
na? Waarom hebben deze twee 
mensen überhaupt seks? Er 
mist een context. Beide vormen 
geven verkeerde informatie. In 

porno zijn de orgasmes doorgaans fake, vrouwen kunnen dat wel 
zien, denk ik. Daarnaast zien de mannen er disgusting uit, hebben 
de vrouwen plastic borsten en acrylnagels en zie je vaak niet eens 
het hoofd van de man. Ik wil echte lichamen echte seks zien heb-
ben, een connectie, daar krijg ik een goed gevoel van. Uiteindelijk 
gaat het hierom: doen we dit omdat we het écht willen of omdat we 
het ergens hebben gezien? Laatst kreeg ik een mail van een lezer: 
‘Help! Het lukt me niet om dubbel gepenetreerd te worden. Ben ik 
normaal?!’ (lacht)”

“Voor een anale penetratie  
krijgen de actrices het  

dubbele bedrag. Dáárom 
doen ze het, niet omdat  

ze het fijn vinden”
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Je wilt de klassieke porno geen ban opleggen, maar een  
alternatief bieden: mensvriendelijke porno. 
“Het is niets nieuws, hoor: al een paar jaar staan er voorname-
lijk vrouwelijke regisseurs op om een nieuwe vorm te geven 
aan porno. Die wordt soms gelabeld als porno voor vrouwen of 
feministische porno, maar dat klopt niet echt. Veel mannen kij-
ken ernaar en genieten er ook van, vandaar dat ik het liever heb 
over mensvriendelijke of smaakvolle porno. Het is niet enkel een 
alternatief voor vrouwen, maar voor iedereen die porno kijkt. 
In mijn boek heb ik het over porno die bedoeld is voor iedereen 
die denkt dat ons grootste seksuele orgaan zich tussen de oren 
bevindt. Je hoeft je brein niet uit te zetten om opgewonden te 
geraken. Dat is wel een beetje een vereiste als je naar klassieke 
porno kijkt.”

Een knisperend haardvuur, rozenblaadjes en een happy end, 
dat is het niet, toch? 
“Zeker niet, gaap! Er zijn nu veel mainstreampornoleveranciers die 
meehoppen op de trend: je ziet precies hetzelfde, maar dan zijn er 
wat kaarsjes aangestoken, met een mellow achtergrondmuziekje 
om het er romantisch uit te laten zien. Het is puur een poging om er 
geld uit te slaan, meer niet. Ik heb het over films waar je een mense-
lijke connectie ziet: hebben de mensen die vrijen oogcontact? Lijkt 
het alsof ze echt een fijne tijd hebben? Ik wil geen focus op geslachts-
delen, maar op opwinding. Ook is er een diversiteit aan lichaams-
types te zien en zijn er herkenbare narratieven. Een man met een 
baard ontmoet een vrouw in een club in Berlijn, bijvoorbeeld: dat 
is herkenbaar, ik zou me in zo’n scenario kunnen bevinden. Porno 
kan soft zijn, maar dat hoeft niet: groepsseks, bondage … het kan 
allemaal feministisch zijn, zolang vrouwen het sexy vinden en het 
duidelijk is dat de actrices en acteurs op geen enkele manier geëx-
ploiteerd worden.” 

De productiewaarden zijn van belang. Je schrijft dat klassieke 
porno niet past in een duurzame levensstijl. We eten massaal 
vegetarisch en we betalen voor online muziek. 
“Inderdaad: als we ons erom bekommeren hoe het leven is 
geweest van de kip die het ei dat wij eten heeft gelegd, dan zou 
je ook begaan moeten zijn met het welzijn van de pornoacteurs. 
Meestal krijgen mannen minder betaald dan vrouwen, want 
het is obvious dat ze het willen, weet je. Ook is het normaal om 
betaald te worden per standje, voor een anale penetratie krijg 
je het dubbele bedrag, bijvoorbeeld. Dáárom doen ze het, niet 
omdat ze het zo fijn vinden. Een van de belangrijke principes 
van de alternatieve regisseurs die ik sprak voor mijn boek, is dat 
iedereen van de acteurs evenveel betaald krijgt, zonder extra’s. 
Het is niet de bedoeling dat mensen betaald krijgen voor dingen 
die ze anders nooit zouden doen. In mainstreamporno is het 
trouwens de regisseur die de acteurs vertelt wat ze moeten doen, 
in veel alternatieve porno is het vaak het tegenovergestelde. De 
acteurs gaan hun gang, waardoor er spontane en natuurlijke 
seks kan ontstaan. Vaak wordt er daarom gewerkt met koppels, 
de intimiteit is er al. Die hoge productiewaarden komen met 
een prijskaartje, net zoals alles wat fair en met de juiste mindset 
gemaakt is. Het argument ‘ik kijk gratis porno, want wie weet 
wat er kan gebeuren met mijn creditcardgegevens’ is echt niet 
meer acceptabel.” 

Stel: je hebt als vrouw niks met porno. Waarom is het dan toch 
belangrijk om het een kans te geven? 
“Ja, veel vrouwen zeggen: ‘Ach, het is niets voor mij.’ Net als met 
voetbal: ‘Dat is echt een mannending.’ Ik denk dat iedereen wat 
opgewonden kan geraken van een beestige, droge neukpartij, maar 
it messes with your brain: je bent geprikkeld, maar het komt niet over-
een met je waarden. Het is fijn als deze leemte tussen de twee erva-
ringen wordt opgevuld en dat is wat mensvriendelijke porno doet. 
Daarnaast kan het je inspireren. Een vriendin van me dacht dat seks 
met een meisje wel iets voor haar kon zijn. Ik toonde haar een leuke 
lesbische film. Niet zoiets als lesbische porno gemaakt door hetero-
mannen - dat is compleet iets anders. Het gaf haar een impuls, ze zag 
wat het zou kunnen zijn. Goede porno helpt je om jezelf te ontdek-
ken, om nieuwe interesses te onderzoeken, alleen of met je partner. 
Net zoals je je smaak kunt ontwikkelen op gebied van wijn of klas-
sieke muziek, kun je dat ook op gebied van porno. Wat ik het liefst 
zou willen, is om een nieuwe conversatiecultuur te hebben waarin 
een pornofilm net zo bespreekbaar is als muziek of film.” 
lvstprinzip.de

‘Come with Style - The Guide to Sustainable Porn’, Theresa Lachner, via amazon.com, 
vooralsnog enkel in het Duits, aan een Engelse vertaling wordt gewerkt, 12,90 €

DE MUST SEE PORNO VAN THERESA 
‘Silver Shoes’ van Jennifer Lyon Bell. “Bell, die in Amsterdam 

woont, heeft aan Harvard gestudeerd en is dus niet bang 
om haar films te voorzien van some brains. Ze combineert 
een arthousestijl met authentieke, hete seksscènes. ‘Silver 

Shoes’ gaat over seksuele fluïditeit en de erotische connota-
tie van kleding. Er zijn drie scenario’s: de femme fatale die er-

van houdt mannenkleding te dragen, de huisvrouw die het 
allemaal even te veel wordt en de gay vriend die toch niet zo 
gay blijkt te zijn. Ze zoomt in op de intense momenten wan-
neer er veel non-verbale communicatie plaatsvindt tussen 

de acteurs. Magisch.” 

‘XConfessions’ van Erika Lust. “Erika Lust is de koningin van 
de alternatieve, feministische porno. Ze noemt haar eigen 
films ‘nouvelle vague adult entertainment’, niet zomaar een 
seksfilmpje. ‘XConfessions’ is een fantasy crowdsourcingpro-
ject, waarbij je je eigen seksfantasie kan opsturen, die zij dan 

vertaalt in een korte film. De verhaallijnen zijn divers en he-
dendaags: van ‘ik vond je moeder op Tinder’ tot ‘Airbnb-seks’. 

Haar films kun je makkelijk ergens op de achtergrond van een 
feestje afspelen, niemand zal dat aanstootgevend vinden.”

‘NAKED’ van Lucy Blush. “Blush’ films weerspiegelen haar 
eigen zelfonderzoek en zijn extreem persoonlijk. In veel van 
haar films speelt ze zelf, waarbij ze zich probeert te ontdoen 
van stereotypes, taboes en sociale druk. Voor ‘NAKED’, haar 
eerste film, wilde ze iets totaal nieuws doen: ze sliep voor de 

eerste keer met een vrouw. Haar reacties zijn heel eerlijk. 
Ook maakte ze ‘The Waltz’, een porno-opera en episch 

triootje op klassieke muziek. Voor de fijnproevers. (lacht)”


